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Je velká škoda, že v péči o děti s Downovým syndromem, bývá v prvních měsících, a mnohdy
i letech,  výrazně  upozaděna  logopedie.  Důraz  se  klade  především  na  rozvoj  hrubé,
a případně jemné motoriky, na které logopedie samozřejmě úzce navazuje.  Logopedie se
však  ke  slovu  dostává,  až  když  v  pozdějším  věku  slova  nepřicházejí.  Většinou  je  to  až
v momentě, kdy dítě chodí, a rodič tak může svou pozornost věnovat další pomyslné oblasti
rozvoje svého dítěte. Je častým omylem představa, že logoped řeší až vzniklé problémy s řečí
a učí  děti jen správné výslovnosti. Tedy,  že první  návštěva bývá až v době,  kdy dítě řeč
ovládá, jen se pracuje na jejím zkvalitnění. 

My jsme se ztotožnili s názorem, že logopedii je nutné navštívit co nejdříve, aby měl logoped
šanci  nejprve  se  synem  navázat  vztah,  a  tak  se  budovaly  pevné  základy  pro  budoucí
spolupráci. Toto nám potvrdila i naše úžasná logopedka, kterou navštěvujeme od synových
osmnácti měsíců. Už nyní nám nastavila celou řadu tzv. režimových úkolů, které nás všechny
budou provázet při vzájemné spolupráci. Proto je na místě i doporučení pro ostatní rodiče
dětí s DS, kteří třeba váhají s návštěvou u logopeda, nebo se nechali odradit tím, když jim
logoped řekl, že mají přijít, až dítě bude mít s řečí problém, nebo až mu budou aspoň tři roky.
Pokud tato slova z jeho úst padnou při  žádosti o zařazení  do péče,  minimálně zbystřete
a zvažte, zda je to ten správný logoped pro vás.


